

Hovedbestyrelsesreferat

6. september 2018

HB-referat nr. 8/2018

Ordinært hovedbestyrelsesmøde tirsdag den 21. august 2018, kl. 10.00 – 17.00, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø.

Dagsorden:

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Behandling af indkommet læserbrev
4. Repræsentantskabsmøde den 23. oktober 2018
5. Ekstraordinær kongres den 24. oktober 2018
6. Forhandlinger om TR-struktur og -vilkår i Skatteforvaltningen
7. Forslag til vedtægtsændringer
8. Lokalisering
9. Omorganisering af Skatteforvaltningen – flytning af enheder og medlemmer
10. Ledelsværktøjer
11. Udmøntning af aftaleresultatet
12. Evaluering af OK 2018
13. Evaluering af tillæg 2018 – herunder tillidsrepræsentanternes mulighed for tillæg
14. Professionsbachelor i skat – status og velkomstpakke
15. Proces i Skatteforvaltningen for uregelmæssigheder og svig
16. Undersøgelseskommissionen
17. Forbundets udvalg
18. Forbundets økonomi
19. Status vedrørende flytning af forbundets sekretariat

Deltagere:

Jørn Rise	Forbundsformand
Allan Christensen	Næstformand samt TR-forum Kundeservice
Lars C. Jensen	Chefkredsen
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Marianne Nielsen	Seniorkredsen
Ole Pedersen	Redaktør

Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær

1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Der var afbud fra Bjarne H. Madsen, Chefkredsen. Som suppleant deltog Lars C. Jensen.

Der var afbud fra faglig sekretær Connie Mortensen.

Kasper Sørensen, Kreds III (Øst), orienterede om, at han havde besluttet at stoppe som tillidsrepræsentant, og at det derfor var sidste hovedbestyrelsesmøde, han deltog i.

Hovedbestyrelsen benyttede lejligheden til at takke Kasper for et altid stort engagement i forbindelse med hovedbestyrelsesarbejdet og overfor medlemmerne.

I hovedbestyrelsen erstattes Kasper Sørensen af Henrik Møller som repræsentant for Kreds III (Øst).

Hovedbestyrelsen besluttede, at Kasper Sørensen afløses af Britta Kirkeby som fællestillidsrepræsentant for Erhverv under Skattestyrelsen.

Britta Kirkeby er samtidig koordinerende tillidsrepræsentant for Afgifter under Erhverv, mens Elin Skottrup Thygesen er koordinerende tillidsrepræsentant for Større erhvervsvirksomheder, Mindre erhvervsvirksomheder og Erhvervsprocesser.

2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 11. og 12. juni 2018.

3. Behandling af indkommet læserbrev

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om et læserindlæg fra et medlem sendt til redaktør Ole Pedersen til optagelse i Dansk Told & Skat. På grund af indlæggets indhold og karakter ønskede Jørn Rise det drøftet i hovedbestyrelsen inden optagelse i bladet.

Hovedbestyrelsen drøftede indlægget, som er indsendt af et medlem af Chefkredsen. Hovedbestyrelsen ønskede derfor – efter forslag fra Chef-

kredsens repræsentant på mødet – at Chefkredsens formand skal have mulighed for at drøfte indlægget med det pågældende medlem, inden det behandles nærmere i hovedbestyrelsen.

Hovedbestyrelsen besluttede derfor, at behandlingen af læserindlægget udskydes til hovedbestyrelsesmødet den 18. september 2018.

4. Repræsentantskabsmøde den 23. oktober 2018

og

5. Ekstraordinær kongres den 23. oktober 2018

Redaktør Ole Pedersen orienterede om forslag til dagsorden for de to møder, som havde været sendt til skriftlig behandling i hovedbestyrelsen, så de kunne nå at blive bragt i Dansk Told & Skat nr. 4/2018, som vedtægterne kræver for rettidig indkaldelse til repræsentantskabsmødet.

Ole Pedersen orienterede om, at der havde været kontakt til Jørn Dysted og Lars Kryger Nielsen, som er villige til at påtage sig hvervenerne som henholdsvis dirigent og mødesekretær for de to møder, hvilket hovedbestyrelsen tilsluttede sig.

Hovedbestyrelsen drøftede afviklingen af møderne – herunder, at direktør for Administrations- og Servicestyrelsen Claus Henrik Larsen kan inviteres som indlægsholder i forbindelse med repræsentantskabsmødet.

De styrelsesrettede TR-fora får mulighed for at afholde møder om formiddagen i forbindelse med repræsentantskabsmødet.

6. Forhandlinger om TR-struktur og -vilkår i Skatteforvaltningen

Forbundsformand Jørn Rise gav hovedbestyrelsen en orientering om de møder, der har været afholdt med Administrations- og Servicestyrelsen – og tidligere HR i SKAT – om den fremtidige samarbejds- og tillidsrepræsentantstruktur i Skatteforvaltningen og herunder vilkår for tillidsrepræsentanterne. Næste møde afholdes den 22. august 2018.

Hovedbestyrelsen havde på baggrund af orienteringen en grundig drøftelse af forbundets holdning til den fremtidige samarbejds- og tillidsrepræsentantstruktur – herunder de rammer for samarbejdet, som er givet i SU-cirkulæret på statens område.

Hovedbestyrelsen pegede i den forbindelse bl.a. på, at der er behov for at få gang i samarbejdet gennem etablering af midlertidige samarbejdsfora i de nye styrelser, så de udfordringer, der er i forbindelse med flytning af medarbejdere og opgaver kan drøftes med ledelsen. I særlig grad er der behov for at få gang i et formaliseret samarbejde med ledelsen i Skattestyrelsen, hvor tingene – alene på grund af styrelsens størrelse – kan være lidt tungere at ”få løbet i gang” end i de mindre styrelser.

For Dansk Told & Skatteforbund er det afgørende at få institueret de rettigheder, der er omkring samarbejde og tillidsmandsrepræsentation – og at få ledelsen i Skatteforvaltningen til at legitimere de vilkår, der er for tillidsmandsarbejdet.

På baggrund af debatten besluttede hovedbestyrelsen at give forbundsformanden mandat til de fortsatte drøftelser med Administrations- og Servicestyrelsen om den fremtidige samarbejds- og tillidsrepræsentantstruktur.

7. Forslag til vedtægtsændringer

Forbundsformand Jørn Rise gav en indledende introduktion til det foreløbige forslag til ændring af Dansk Told & Skatteforbunds vedtægter, som er udarbejdet på baggrund af beslutningerne på hovedbestyrelsesmødet på Bornholm.

Forslaget til ændring af vedtægterne er en konsekvens af den nye struktur i Skatteforvaltningen, hvilket gør det nødvendigt, at forbundets tillidsrepræsentantstruktur matcher den nye struktur på arbejdspladsen.

I forslaget er der taget udgangspunkt i, at medlemmerne fortsat kan vælge deres tillidsrepræsentanter på adressen – fremadrettet dog ved styrelsesopdelte valg.

Jørn Rise pegede på, at der endnu ikke er indledt en egentlig dialog med Administrations- og Servicestyrelsen om det fremtidige antal tillidsrepræsentanter. Forbundets udgangspunkt er, at der er behov for minimum én tillidsrepræsentant på hvert underdirektørområde til at understøtte medlemmerne omkring de udfordringer, der er, i forbindelse med den fortsatte flytning af medarbejdere og opgaver i forbindelse med etablering af Skatteforvaltningens styrelser.

Redaktør Ole Pedersen orienterede supplerende på baggrund af en tegning, der visualiserer strukturforslaget på de enkelte adresser. Denne tegning udsendes til forbundets tillidsrepræsentanter.

Hovedbestyrelsen havde en meget grundig drøftelse af det foreløbige forslag til ændring af forbundets vedtægter – herunder af behovet for fortsatte regionale fora for tillidsrepræsentanterne for understøttelse af medlemmerne samt definition af valggrundlaget for tillidsrepræsentanterne i Skatteforvaltningens styrelser.

Hovedbestyrelsen udtrykte bekymring omkring muligheden for fremover at få valgt tillidsrepræsentanter, hvis vilkårene for dem fremadrettet bliver dårligere – herunder hvis forbundet bliver mødt med et krav om reduktion i antallet af tillidsrepræsentanter, så den enkelte skal dække et større medlemsområde.

Hovedbestyrelsen besluttede, at debatten om vedtægtsændringsforslaget fortsætter i forbundets kredse og tillidsrepræsentantfora frem til hovedbestyrelsesmødet den 19. september 2018, hvor hovedbestyrelsen skal beslutte det endelige vedtægtsforslag, som fremsættes til behandling på den ekstraordinære kongres den 24. oktober 2018.

Der udarbejdes til brug for debatten et alternativt forslag til vedtægtsændringer med bevarelse af en regional kredsstruktur med direkte repræsentation i hovedbestyrelsen.

8. Lokalisering

Forbundsformand Jørn Rise gav en status på lokaliseringen af Skatteforvaltningens styrelser.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af lokaliseringen – herunder af en række spørgsmål, der har været rejst omkring konkrete adresser.

Hovedbestyrelsen pegede i den forbindelse på nødvendigheden af, at der oprettes lokaliseringsudvalg på adresserne, så medarbejderne kan inddrages, da det kan konstateres, at informationsniveauet fra ledelsen side flere steder har været mangelfuld.

9. Omorganisering af Skatteforvaltningen – flytning af enheder og medlemmer

Forbundsformand Jørn Rise orienterede hovedbestyrelsen om en række konkrete forhold vedrørende flytninger – bl.a. flytning af medlemmer på Motoropgaven i Høje-Taastrup, hvor der er en dialog med ledelsen for at hjælpe de medlemmer, som rammes af, at opgaven skal flyttes til Aalborg.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af omorganiseringen i Skatteforvaltningen og de konsekvenser, det har for mange medlemmer.

Hovedbestyrelsen har fortsat den klare holdning, at det tidsmæssige perspektiv i en række af de varslede flytninger er alt for forhastet, og udskydning af en række flytninger ville kunne hjælpe på mange af problemerne.

Hovedbestyrelsen drøftede også den rekruttering, der foregår til Skatteforvaltningen – herunder allerede ansattes muligheder for at søge og få en ny stilling – samt de konsekvenser rekrutteringen har i forbindelse med oplæring af nye medarbejdere.

Forbundets sekretariat igangsætter nu et arbejde med at få et overblik over den konkrete situation for de medlemmer, der fortsat skal flytte.

Faglig sekretær Jan Nørner gennemgik i den forbindelse den planlagte proces, hvor der i første omgang sendes en oversigt ud til tillidsrepræsentanterne. Der vil på et senere tidspunkt – sandsynligvis i løbet af september – blive udsendt et spørgeskema til de pågældende medlemmer.

Jørn Rise orienterede om, at Marianne Ravn, som er formand for Valg enhed Ringkøbing og koordinerende tillidsrepræsentant for Betaling under Økonomi i Skattestyrelsen, i en periode skal fungere i en lederstilling og derfor midlertidigt nedlægger posterne som tillidsrepræsentant i denne periode.

Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet fortsætter arbejdet med at understøtte de medlemmer, der er placeret på opgaver, som skal flytte – herunder at sekretariatet i dialog med tillidsrepræsentanter og de involverede medlemmer skaber et overblik over situationen for de medlemmer, som skal flytte.

10. Ledelsesværktøjer

Forbundsformand Jørn Rise orienterede på baggrund af det materiale til møde om fastholdelsestillæg, som var udsendt forud for møde. Materialet skal forsat kvalitetssikres af Administrations- og Servicestyrelsen op til mødet med personaleorganisationerne.

Hovedbestyrelsen drøftede anvendelse af fastholdelsestillæg og understregede i den forbindelse, at tillidsrepræsentanterne også har mulighed for at indstille medlemmer til et tillæg.

Hvis der er medlemmer rundt omkring, som mener, de burde være berettiget til et tillæg, skal hovedbestyrelsen derfor opfordre dem til at kontakte deres lokale tillidsrepræsentant.

Hovedbestyrelsen fandt det påfaldende, at der angiveligt ikke er kritiske kompetencer i Gældsstyrelsen, som kan berettige til et tillæg. Dette tages op på mødet med Administrations- og Servicestyrelsen om tildeling af fastholdelsestillæg.

Generelt er hovedbestyrelsen fortsat positiv overfor anvendelsen af fastholdelsestillæg som et instrument til at løse nogle af de udfordringer, der er i forbindelse med etablering af de nye styrelser – men processen har indtil nu ikke fuldt ud været tilfredsstillende.

Der synes også fortsat at være udfordringer omkring muligheden for hjemmearbejdsplads-dage (HAP) i Gældsstyrelsen. Hovedbestyrelsen fandt, at hvis man ønsker fokus på opgaveløsningen og moderne ledelse, så må HAP være en af de muligheder, der er til rådighed for medarbejderne. Forbundets arbejdsmiljøudvalg opfordres derfor til at se nærmere på problemstillingen.

11. Udmøntning af aftaleresultatet

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om udmøntningen af aftaleresultatet, hvor der på chefområdet er afsat en tillægspulje. Processen for udmøntning skal drøftes med HR – og forbundet vil skulle godkende forhandlingsresultatet.

12. Evaluering af OK 2018

Punktet blev på grund af manglende tid udsat til senere behandling i hovedbestyrelsen.

13. Evaluering af tillæg 2018 – herunder tillidsrepræsentanternes mulighed for tillæg

Punktet blev på grund af manglende tid udsat til senere behandling i hovedbestyrelsen.

14. Professionsbachelor i skat – status og velkomstpakke

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om professionsbachelor i skat, hvor de første hold starter i begyndelsen af september på Københavns Professionshøjskole og Professionshøjskolen UC Syd i Haderslev.

Anette Albrechtsen har en aftale om at besøge begge hold – i Haderslev på deres første dag på studiet og i København på tredjedagen. Her vil der bl.a. blive givet information om Dansk Told & Skatteforbund og de studerendes mulighed for at blive studiemedlem, hvilket bl.a. giver adgang til en række særlige fordele ved forbundets samarbejdspartnere.

Som besluttet på hovedbestyrelsesmødet i juni har de studerende mulighed for at vælge et basis studiemedlemskab, som alene giver adgang til generel vejledning hos forbundet, hvilket er kontingentfri, mens et studiemedlemskab+, som også giver adgang til faglig og juridisk rådgivning hos forbundet, koster 25 kr. pr. måned.

Informationen rettet mod de studerende – herunder information om studiemedlemskab og link til fordele – samles på professionsbachelor.dk.

15. Proces i Skatteforvaltningen for uregelmæssigheder og svig

Forbundsformand Jørn Rise gav en kortfattet orientering om, at der er indkaldt til et møde om emnet, hvor faglig sekretær, advokat Merete Keller Berdiin repræsenterer forbundet.

Emnet behandles nærmere på et efterfølgende hovedbestyrelsesmøde.

16. Undersøgelseskommissionen

Faglig sekretær, advokat Merete Keller Berdiin, orienterede om Undersøgelseskommissionen, hvor en række af forbundets medlemmer er indkaldt til at afgive forklaring – i første omgang alene omkring den del, der vedrører udbyttesagen.

I den forbindelse er nogle af de pågældende medlemmer blevet opfordret til at finde en bisidder, og forbundet har hjulpet med at finde advokatbi-stand til de pågældende.

Merete Keller Berdiin opfordrede i den forbindelse til, at medlemmer, som er indkaldt uden bisidder, kontakter hende, da hun har anmodet Undersøgelseskommissionen om at fungere som bisidder for de medlemmer, som kommissionen vurderer ikke har behov for en egentlig bisidder.

Undersøgelseskommissionen har også anmodet forbundet om at indsende en stor mængde materiale. Da det i vid udstrækning vurderes at være materiale, som kommissionen i forvejen kommer i besiddelse af fra Skatteministeriet, har forbundet anmodet om et møde med en medarbejder fra Undersøgelseskommissionen til en nærmere præcisering af det ønskede materiale.

17. Forbundets udvalg

Punktet udsættes på grund af manglende tid til behandling på hovedbestyrelsesmødet i september.

18. Forbundets økonomi

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om regnskabsoversigten pr. 31. juli 2018, som udviser et overskud på 285.117 kr. mod et budgetteret overskud på 323.225 kr.

Hovedbestyrelsen opfordrede til, at posterne ”andre udgifter” og ”ekstraordinære udgifter” på oversigten fremover specificeres yderligere.

På hovedbestyrelsesmødet i september fremlægges der et forslag til revideret budget for den resterende del af kongresperioden til behandling på den ekstraordinære kongres den 24. oktober 2018.

På septembermødet vil hovedbestyrelsen også skulle underskrive det tidligere godkendte regnskab for 2017 samt det tilknyttede revisionsprotokollat.

19. Status vedrørende flytning af forbundets sekretariat

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at sekretariatet har besigtiget et muligt midlertidigt lejemål i Valby, men at der også fortsat kigges på andre alternativer.

Jørn Rise

Ole Pedersen

Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 19. september 2018

Jørn Rise

Allan Christensen

Jan Magnusson

Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Henrik Møller

Niels Gyrsting

Bjarne H. Madsen